
Folketingets Sundhedsudvalg har den 14. august 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 660
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Lone Dybkjær (RV) .

Spørgsmål nr. 660:
”Ministeren bedes kommentere den fortroligt omdelte henvendelse af 13. august 2009 
fra MF, jf SUU alm. del – bilag 601”

Svar:
Som det også fremgår af mit svar på spørgsmål nr. S 2811af 20. august 2009, som var 
stillet med udgangspunkt i samme artikel, så drejer artiklen sig om det øgede brug af 
lægemidlet Tamiflu og om behovet for en offentlig oplysningskampagne om influenza 
A (H1N1).

Jeg kan oplyse, at Sundhedsstyrelsen over for landets læger har understreget, at det er 
vigtigt, at de ikke ukritisk udskriver recepter på Tamiflu til privatpersoner, men følger 
de faglige nationale anbefalinger.

Det er fortsat Sundhedsstyrelsens holdning, at man selvfølgelig skal være forsigtig med 
at bruge Tamiflu, og at man skal følge Sundhedsstyrelsens anbefalinger. Om end det 
nuværende niveau er højt, er det efter Sundhedsstyrelsens opfattelse ikke alarmerende.

Jeg er enig i, at kommunikationsopgaven er vigtig. I Sundhedsstyrelsen koncentrerer 
man indsatsen omkring hjemmesiden, hvor man er ved at udarbejde mere specifik in-
formation fx til daginstitutioner, skoler, arbejdspladser mm., samt omkring styrelsens 
hotline. Desuden udvides styrelsens spørgsmål og svar på hjemmesiden hele tiden med 
de mest stillede spørgsmål. En borgerpjece om, hvordan man skal håndtere situationen, 
når man bliver syg, er også på vej. 
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